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Komisja Mniejszości Narodowych i Etnicznych (nr 3)
21 grudnia 2011 r.
Komisja Mniejszości Narodowych i Etnicznych, obradująca pod przewodnic-
twem posła Sławomira Rybickiego (PO), przewodniczącego Komisji, zrealizo-
wała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 
czerwca 2012 roku;
– podjęcie uchwały o powołaniu stałego doradcy Komisji;
– sprawy bieżące.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Beata Machul-Telus i Jolanta Osiak 
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Sławomir Rybicki (PO):
Dzień dobry państwu. Witam na posiedzeniu Komisji Mniejszości Narodowych i Etnicz-
nych. Witam panie posłanki i panów posłów. Witam sekretariat. Witam eksperta.

Proszę państwa, mamy dzisiaj krótkie posiedzenie Komisji. Porządek posiedzenia 
przewidywał rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 
30 czerwca 2012 roku. Mam prośbę o uzupełnienie tego porządku o uchwałę Komisji 
w sprawie powołania stałego doradcy Komisji. Jest zgoda pani marszałek, żebyśmy pod-
jęli decyzję o powołaniu eksperta stałego.

Czy jest do tego porządku jakaś uwaga? Czy mogę przyjąć, że porządek państwo za-
akceptowali? Jeżeli tak, to dziękuję…

Poseł Marian Cycoń (PO):
Panie przewodniczący, czy sprawy bieżące będą?

Przewodniczący poseł Sławomir Rybicki (PO):
Będą. Wobec tego przechodzimy do punktu pierwszego porządku dziennego – rozpa-
trzenie planu pracy Komisji na pierwsze półrocze 2012 r. Państwo otrzymali tę propo-
zycję, która jest wynikiem pracy prezydium i sekretariatu oraz uwag członków Komisji. 
Proszę państwa o ewentualne uwagi. Z góry mówię, że to nie jest dokument, który nie 
podlega zmianom. Jeżeli będą istotne powody, aby go uzupełnić, to – oczywiście – na 
bieżąco Komisja będzie mogła zająć się też innymi sprawami, które będą wynikać z bie-
żących potrzeb.

Jeżeli uwag nie ma, to proponuję, abyśmy przyjęli w drodze głosowania plan pracy 
Komisji na pierwsze półrocze. Kto z państwa jest „za”? (8) Jednomyślnie. Dziękuję bar-
dzo Komisji.

Przechodzimy do punktu drugiego – podjęcie uchwały o powołaniu z dniem 21 grud-
nia stałego doradcy Komisji. Kandydatem jest obecny tu doktor Lech Nijakowski, nasz 
ekspert od wielu lat, autor bardzo wielu publikacji. Mam tu część z nich przed sobą. 
Proponuję, abyśmy w tej sprawie podjęli również uchwałę. Czy są pytania w tej sprawie 
do pana doktora?

Jeżeli nie ma, to proszę Komisję – w drodze głosowania – o podjęcie uchwały o powo-
łaniu doradcy Komisji w osobie doktora Lecha Nijakowskiego. Kto jest za powołaniem? 
(8) Jednomyślnie. Dziękuję bardzo.

Punkt drugi porządku dziennego wyczerpaliśmy. W sprawach bieżących, bardzo proszę.. 

Poseł Marian Cycoń (PO):
Marian Cycoń. W nawiązaniu do ustawy z dnia 6 stycznia 2005 r. o mniejszościach 
narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym, Stowarzyszenie „Ruska Bursa” 
w Gorlicach złożyło do ministra kultury i dziedzictwa narodowego wniosek o powoła-



4                       a.p.

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA:  
KOMISJI MNIEJSZOŚCI NARODOWYCH I ETNICZNYCH (NR 3)

nie Instytutu Łemkowskiego z siedzibą w Gorlicach. Ma to być placówka o charakte-
rze naukowo-badawczym, edukacyjnym i informacyjnym. Do zadań instytucji będzie 
należeć w szczególności organizowanie i udział w badaniach naukowych w zakresie 
łemkowskiego dziedzictwa kulturowego oraz propagowanie ich wyników, prowadze-
nie współpracy o charakterze kulturalnym i naukowym w zakresie ochrony i promocji 
łemkowskiego dziedzictwa kulturowego, organizowanie wystaw we własnej galerii oraz 
w innych miejscach w kraju i za granicą, organizowanie i prowadzenie programów edu-
kacyjnych, zbieranie, dokumentowanie i upowszechnianie informacji dotyczących łem-
kowskiego dziedzictwa kulturowego. Podsumowując, Instytut Łemkowski ma szansę 
odegrać pierwszorzędną rolę w zakresie ożywienia życia kulturalnego oraz realizowania 
aspiracji społeczności łemkowskiej w zakresie podtrzymywania i rozwoju różnych form 
działalności kulturalnej, służących rozwojowi łemkowskiej tożsamości oraz wiedzy. 
Dzięki działalności instytucji ma rozwijać się amatorski ruch artystyczny, szczególnie 
wśród dzieci i młodzieży, po części profesjonalny. Stowarzyszenie „Ruska Bursa” w Gor-
licach złożyło wniosek do ministra. To było gdzieś chyba na wiosnę czy jakoś w lecie. 
Proszono o to, żeby Komisja wsparła ten wniosek. Dziękuję uprzejmie.

Przewodniczący poseł Sławomir Rybicki (PO):
Dziękuję. Panie pośle, gdyby mogła trafić korespondencja w tej sprawie do nas, byłoby
nam – oczywiście – łatwiej, ale obiecuję, że na pierwszym po Nowym Roku posiedzeniu 
prezydium Komisji wrócimy do tej sprawy. Jeżeli nie ma innych spraw, to – gratulując 
panu doktorowi – chciałbym wszystkim państwu życzyć spokojnych, rodzinnych, weso-
łych, pogodnych świąt i dobrego przyszłego, nowego 2012 roku. Wszystkiego dobrego. 
Dziękuję i zamykam posiedzenie Komisji.


